
 

Dagsorden - Skolebestyrelsesmøde 
Skolecenter Jetsmark 

 
Onsdag den 7. marts klokken 19.00-21.30 

 
 Mødet afholdes på Kaas-afdelingen 

 
 
Deltagere: 
Rikke Olssen (formand), Kjeld Hedegaard (næstformand), Kristian Kristensen 
(forældrerepræsentant), Lotte D. Mortensen (forældrerepræsentant/specialafd.), 
Dorte Ankerstjerne (forældrerepræsentant), Janni Ladefoged Kristiansen 
(forældrerepræsentant), Pernille Schou (forældrerepræsentant), Louise Justesen 
(medarbejderrepræsentant, Pandrup), Inge-Lise Thomsen 
(medarbejderrepræsentant, Kaas), elevrepræsentanter, Jakob Voldby (skoleleder, 
sekretær), Henrik Møller (afdelingsleder) 
➢ Eleverne deltager til og med punkt 5 

 
Fraværende/afbud:  
 
 
1. Dialog med elevrådsrepræsentanterne 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 19.00-19.15 
 
Opfølgning fra sidst: 

● Tiltag for at højne elevernes bevidsthed om at holde det pænt på toiletterne, 
imellem de daglige rengøringer. 

● Tiltag for at skabe ro på gangene i frikvarterer? 
● Opfølgning ringetider ift. bus, linjer mv. 

 
Nyt fra elevrådet 
 
Referat: 
Bestyrelsen har modtaget afbud fra elevrådet. Punktet udskydes til næste gang. 
 
 

 
 



 

 
2. Nyt fra Skole & Forældre 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 19.15-19.25 
 

● Ny udgave af ”skolebestyrelsens håndbog” til april 
o Der laves en ny udgave af bogen, der tilsendes til skolen. Ledelsen 

uddeler disse til bestyrelsen 
● 2 mio. kr. til fortsættelse af DM i skoleudvikling i 2018 og 2019 

o Formanden berette og opfordre om denne mulighed 
● 3 mio. kr. i årene 2018 og 19 til fortsættelse af vores projekt Kompetenceløft 

til skolebestyrelser. 
● Med i UVM’s ekspertskrivegruppe ift. Teknologiforståelse som fag i 

folkeskolen 
o Der er indkommet til UVM forslag om et nyt fag med indhold der 

fremmer dette område. Skole og forældre dettager med bl.a. Rikke i 
arbejdet omkring faget 

● Deltagelse i eksterne råd og udvalg 
o Bestyrelsen undersøger om dette udvalg kunne benyttes ind i det 

kommende skolebyggeri. 
● Politikudvikling 

o  
 

 
Referat:  
Orientering vedrørende ovenstående punkter. 
 
3. Planlægning af undervisning den 13. april 
Ansvarlig: Pernille Schou/Rikke Olssen, klokken 19.25-19.40 

 
Skolens personale skal på seminar den 13. april, hvilket betyder at der skal laves 
alternativ undervisning for indskoling og mellemtrin i tidsrummet klokken 12-14, 
samt for de elever, der normalt anvender SFO’en fredag eftermiddag. 
Skolebestyrelsen vil gerne opfordre forældrerådene og eventuelt elevrådene i at 
komme med løsninger og bidrage til at dække disse timer. Se udkastet i OneDrive, 
som Pernille har lavet, mhp. kommunikation og proces for dette. 
 
Det indstilles at skolebestyrelsen beslutter hvordan man ønsker at eftermiddagen 
skal forløbe og tilrettelægges, samt hvem der gør hvad ift. den kommende proces. 
 
Referat: 

● Der opfordres til tiltag for klassetrinene fælles for årgangen 
● tilbagemelding til skolebestyrelsen (Pernille) omkring hvad klassen 

planlægger 
● Der sendes skrivelse ud til forældrene vedr. behovet for hjælp den 13. april. 

 
 

http://skole-foraeldre.dk/publikation/skolebestyrelsens-h%C3%A5ndbog
http://dmskoleudvikling.dk/
https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2017/nov/171118-3-millioner-kroner-til-skolebestyrelser
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2018/jan/180126-undervisningsministeren-vil-goere-teknologiforstaaelse-obligatorisk-i-folkeskolen
http://skole-foraeldre.dk/artikel/eksterne-r%C3%A5d-og-udvalg
http://skole-foraeldre.dk/artikel/holdningspapirer


 

● Pernille redigerer forældrerådsskrivelsen i forhold til ovenstående. Pernille 
sender skrivelsen ud til forældrerådene - en til indskoling og en til 
mellemtrin. 

● Pernille følger op i tilfælde af ingen svar eller mangel på hjælp. 
● Deadline for tilbagemelding fra forældrerådene er fredag den 16. marts 

 
4. Vision, værdier og principper 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 19.40-20.10 
 
6.a  
På sidste møde, fik vi gennemgået og godkendt 2 principper: 
 

● Princip for fællesarrangementer for eleverne i skoletiden, 
lejrskoleophold,udsendelse i praktik m.v. 

● Princip for undervisningens organisering 
 
Skolebestyrelsen bedes drøfte hvordan vi vil føre tilsyn med principperne, hvordan 
vi vil kommunikere om og arbejde med principperne ift. elever, medarbejdere og 
forældre - og hvornår de skal ”genbesøges”/evalueres. 
 
Referat: 

● Principperne skal offentliggøres på hjemmesiden og på 
forældreintra/personaleintra/elevintra. 

● Principperne har været på som punkt på skolens MED-udvalg 
● Principperne tilsendes forældrerådene. Dette når principperne er lavet 

færdige. 
● Der skrives i skolens nyhedsbrev, at der arbejdes med skolens principper 

og at de kan læses på skolens hjemmeside. 
● Principperne gennemgås årligt. 

 
6.b 
I Drev-mappen ligger forslag til: 
 

● Princip for kontaktforældre 
● Princip for SFO 

 
Referat: 
Princip for kontaktforældre: 

- Godkendt - skal efterfølgende offentliggøres på hjemmeside og 
forældreintra 

 
Princip for SFO: 

- Der tilskrives et punkt der hedder “forældrenes ansvar”. 
- Punktet kommer på dagsordenen på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 
 



 

 
5. Orientering fra formanden 
Ansvarlig: Rikke Olssen, klokken 20.10-20.25 
 

● Kommunens arbejde med IT i Folkeskolen  
● Skolens arbejde med data – hvordan agerer vi ift. fx trivselsmålinger, den 

kommende persondataforordning mv. – skal vi ændre vores 
antimobbestrategi? UVM har besluttet at udsætte de nationale 
trivselsundersøgelser i 2018 (skulle have været igangsat her medio januar). 

o https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2018/jan/180108-den-nationale-tr
ivselsmaaling-i-folkeskolen 

o https://www.folkeskolen.dk/622732/trivselsmaaling-stoppes-af-frygt-fo
r-brud-paa-persondataregler  

● Kommende skolebestyrelsesvalg – valgmøde den 8. maj. Planlægning, 
opstilling mv.? 

Referat:  
- Skolebestyrelsen ønsker at vide hvordan skolen forholder sig til indsamling, 

opbevaring og behandling af elevernes data, fx ift. trivselsundersøgelser, 
som er stoppet fra UVM’s side. Skolens ledelse undersøger nærmere. 

- Valgmøde den 8. maj. Nuværende skolebestyrelse forsøger at arrangere 
oplæg på valgmødet vedr. relevante emner. Der er 4 på valg i år. 

 
 
6. Orientering fra ledelsen og 

medarbejderrepræsentanterne 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 20.25-20.45 

● Opsummering Skolecenter Jetsmark ift. Kvalitetsrapport og skolevæsenets 
udviklingsplan (sendt på mail den 15.01.2018 – ligger også på Drev) 

 
● Status på skoleboden ”Jetsmark Skolemad”, aftale med DGI-huset mv. 
● Nyt fra afdelingerne/SFO (Henrik) 
● Nyt fra medarbejderne (Inge-Lise og Louise) 
● Øvrigt nyt fra ledelsen (Jakob) 

 
 

http://www.jammerbugt.dk/kommunen/nyheder-og-annoncer/nyheder/elever-gav-deres-syn-paa-digital-mobning-og-digitalisering/
https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2018/jan/180108-den-nationale-trivselsmaaling-i-folkeskolen
https://uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2018/jan/180108-den-nationale-trivselsmaaling-i-folkeskolen
https://www.folkeskolen.dk/622732/trivselsmaaling-stoppes-af-frygt-for-brud-paa-persondataregler
https://www.folkeskolen.dk/622732/trivselsmaaling-stoppes-af-frygt-for-brud-paa-persondataregler
http://skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg2018


 

 
 
Referat: 
Skolevæsenet udviklingsplan: 

- Skolen har beskrevet følgende punkter: 
- læsepolitik 
- overgang fra børnehave til skole 
- undervisningstilgang 
- overgangen fra skole til ungdomsudd.  

 
Kvalitetsrapport: 

- SCJ inkluderer 95,6% af distriktets elever. Det er flere end gennemsnittet for 
kommunens skoler. Dette samtidigt med at elevernes fravær falder og 
elevernes karakterer stiger.  

 
Skoleboden: 

- Vi er pt. afventende på Detlevs tilbagevenden, og derfor benytter skolen 
fortsat DGI-husets tilbud om levering af skolemad. 

- Der arbejdes på at Skoleboden ved medarbejders tilbagevenden kan 
fortsætte som et tilbud der producerer mad selv og hvor der er salg i både 
formiddags -og middagspause. 

- Skolebestyrelsen ønsker at Skoleboden starter igen snarest. 
-  

Nyt fra… ledelse/medarbejder/afdelingerne: 
SFO Pandrup - det står i byggeriets tegn, og opfattelsen er at det bliver en rigtig fin 
SFO på B-gangen og i de øvrige omgivelser og lokaler. Indretningen afventer, at 
det fastlåses hvor mange klasser, der bliver det kommende skoleår. 
Planlægningen varetages af en arbejdsgruppe på 8 personer fordelt på de 
forskellige årgange, der skal benytte SFO’en. 
Der begynder at være pres på lokalerne i Kaas til fx gruppearbejde, møder o.l., 
men det mærkes ikke ind i undervisningen. 
Der arbejdes med fælles kultur ved en stor grad af personaleinddragelse  
 
 

-  
7. Proces ift. samling af faserne  
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 20.45-21.15 
 
Den nye kommunalbestyrelse besluttede formelt det kommende etapeopdelte        
skolebyggeri i Jetsmarkområdet, på deres møde den 15. februar. Den kommende           
styregruppe, der skal arbejde med projektet er:  

● Formand og næstformand i Økonomiudvalget 
● Formand og næstformand i Børne- og Familieudvalget 
● Kommunaldirektør 
● Børne- og Familiedirektør 

 
 



 

● Vækst- og Udviklingsdirektør 
● Skole- og Dagtilbudschef 

 
Kommunen vil desuden involvere lokalbefolkning, skolebestyrelse, elever, 
medarbejdere og ledelse. Planlægningen af skolebyggeriet går så småt i gang i 
løbet af det første halvår i år. Placering af skolen er ikke besluttet, men der er 4 
placeringer i spil.  
 
Skolebestyrelsen orienteres om eventuelt nyt i denne proces og drøfter hvad den 
kommende proces får af betydning for skolebestyrelsens arbejde og hvilke input 
bestyrelsen måtte have både lokalt ift. skolens daglige arbejde og politisk ift. 
planlægningsfasen af byggeriet.  
 
Referat: 
Klassedannelser: Personalet er blevet hørt to gange i forhold til klassedannelser. 
En stor gruppe forældre har henvendt sig i forhold til klassedannelser og 
tilkendegivet deres holdning. Cirka halvdelen af dem som har henvendt sig, tænker 
det er bedst at bibeholde klasserne som de er, ved den kommende 
sammenlægning - og den anden halvdel tænker det er bedst med nye klasser. 
Skolens ledelse mødes med to andre skoler som har været igennem samme 
proces for at høre om de erfaringer, som de har gjort sig. 
 
Skolebestyrelsen har på mødet drøftet forskellige perspektiver på den kommende 
sammenlægning ift. klassedannelser og de input der er kommet fra 
forældregruppen.  
 
8. Skolens budget 
Ansvarlig: Jakob Voldby, klokken 21.15-21.20 
 
Status på skolens budget og regnskab. 
 
Referat: 
budgettet blev gennemgået på mødet, og afviklingsplanen drøftes p.t. med 
forvaltningen ift. den tidligere indgåede aftale omkring afvikling af gælden.  
 

9. Løst og fast 
Ansvarlig: alle, klokken 21.20-21.30 
 
Referat: 
Aabybro skoles bestyrelse har henvendt sig og vil gerne bidrage med input til 
opmærksomhedspunkter ift. det kommende byggeri.  
 
 
------------------------------------- 
 

 
 



 

 
Mødekalender 

 

 
 


